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Gratis skulemat på ungdomskulen 
 
 
05.03.2020 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 005/2020 Vedtak: 
Det vert med verknad frå mars 2020 starta opp ordning med gratis skulemat (lunsj) to dagar i veka 
for elevane ved Samnanger ungdomsskule. Ordninga skal evaluerast innan utgangen av inneverande 
skuleår (2019/2020). Det vert løyvd inntil 80 000 kroner til ordninga i 2020, finansiert av 
disposisjonsfondet. Frå og med 2021 må midlar til ordninga leggjast inn i ungdomsskulen sitt 
budsjett, med inntil 100 000 kroner.  
 
20.02.2020 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 003/2020 Vedtak: 
Det vert med verknad frå mars 2020 starta opp ordning med gratis skulemat (lunsj) to dagar i veka 
for elevane ved Samnanger ungdomsskule. Ordninga skal evaluerast innan utgangen av inneverande 
skuleår (2019/2020). Det vert løyvd inntil 80 000 kroner til ordninga i 2020, finansiert av 
disposisjonsfondet. Frå og med 2021 må midlar til ordninga leggjast inn i ungdomsskulen sitt 
budsjett, med inntil 100 000 kroner.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Det vert med verknad frå mars 2020 starta opp ordning med gratis skulemat (lunsj) to dagar i veka 
for elevane ved Samnanger ungdomsskule. Ordninga skal evaluerast innan utgangen av inneverande 
skuleår (2019/2020). Det vert løyvd inntil 80 000 kroner til ordninga i 2020, finansiert av 
disposisjonsfondet. Frå og med 2021 må midlar til ordninga leggjast inn i ungdomsskulen sitt 
budsjett, med inntil 100 000 kroner.  
 
 



Kva saka gjeld:
I kommunestyret sitt budsjettvedtak for 2020 (sak 096/2029) står det mellom anna følgjande:

· Administrasjonen legg fram sak om gratis skulemat på Samnanger ungdomsskule i første
ordinære kommunestyremøte i 2020. Kostnadsramma for tiltaket er 100 000 kroner.

Rådmannen saman med ungdomsskulen har sett på korleis ordning med gratis skulemat kan
realiserast. Samarbeid med dei to daglegvarebutikkane i kommunen vil vera viktig, og begge
butikkane er positive/velvillige til dette. Ungdomsskulen vil få mat som er gått ut eller snart går ut på
dato frå både Spar Bjørkheim og Kiwi Bjørkheim. Maten skal tilberedast på ungdomskulen sitt kjøken
av elevane saman med assistent, i fyrste omgang to dagar i veka. Menyen vil variera litt etter kva ein
får frå butikkane dei ulike dagane. Det vil leggjast til rette for sunn og god mat i tråd med
helsenorge.no sine tilrådingar om skulemat.

Vurderingar og konsekvensar:
FN sine berekraftmål er verda sin fellesarbeidsplan for å utrydda fattigdom, bekjempe ulikheit og
stoppa klimaendringane innan 2030. Me i Samnanger kommune tek dette på alvor og ynskjer å bidra
til at berekraftmåla blir etterlevd. God og næringsrik mat fører til god helse og er eit viktig tiltak.

Me veit at fleire elevar ikkje alltid har med seg skulemat. Det kan vera ulike grunnar til dette. Å få eit
måltid mat i løpet av skuledagen kan vera med på å hindra utenforskap og stigmatisering. I tillegg veit
me at det å få i seg nok mat er med på å skapa større konsentrasjon og få elevane til å klara å halda
fokus gjennom ein heil skuledag. Forsking viser også at elevar som et frukost og skulemat får betre
karakterar enn dei som ikkje et frukost og skulemat.

Det at me deler/inntar eit måltid mat saman er også med å tryggja og inkludera elevane i forhold til
sosialt samvær.

Ved at me nyttiggjer oss av mat som elles ville vorte kasta bidreg me også til eit meir berekraftig
samfunn.

Daglegvarebutikkane på Bjørkheim vil gje skulen overskotsmat og mat som er gått ut på dato. Dette
kan vera alt frå frukt, brød, grønsaker, pålegg og stundom varmmat frå ferskvaredisken. I tillegg vil
me måtta kjøpa noko mat som me må ha i bakhand i tilfelle det er dagar det ikkje er noko
overskotsmat frå butikkane.

Ungdomsskulen vil ha fokus på at det skal vera god kvalitet i alle ledd i ordninga med gratis skulemat.

Det vil vera nødvendig med litt økonomiske midlar for å finansiera ordninga. Dette vil vera midlar til
innkjøp av mat til å ha i bakhand (jf. avsnittet ovanfor) og eventuelt noko lønnsmidlar til assistent.
Rådmannen si vurdering er at 100 000 kroner per år vil vera tilstrekkeleg.



 
 
 
 


